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Protokół Nr 5.2017 

z posiedzenia Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu 

odbytego w dniu 26 maja 2017 r. 

godz. 13:00 

 

W posiedzeniu Komisji rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu uczestniczyło 7 członków 

komisji na ogólną liczbę 8 według załączonej listy obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu. Nieobecna 1 osoba pani Maria Serwinowska. Ponadto w posiedzeniu udział 

wzięły osoby zaproszone zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszego protokołu. 

Posiedzenie otworzył i przewodniczył jego obradom pan Alfred Skura – Przewodniczący Komisji 

rolnictwa, ochrony środowiska, dróg i transportu, który powitał zarówno członków komisji, jak 

i osoby zaproszone. Następnie stwierdził prawomocność obrad. 

Ad.1.Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku obrad i protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- weterynaryjnego 

na obszarze powiatu w 2016 r. 

3. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2017 – 2027, 

b) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2017 rok, 

c) wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na nieruchomości, 

d) przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej dla Powiatu Opatowskiego. 

4. Sprawy organizacyjne. 

a) omówienie spraw dotyczących obrony polskiej samorządności terytorialnej w Polsce oraz 

Karty Samorządności, 

b) rozpatrzenie prośby Związku Harcerstwa Polskiego Chorągiew Kielecka Hufiec Opatów 

dotyczącej dofinansowania wyjazdu harcerzy na Ukrainę. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Następnie pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi bądź inne propozycje do przekazanego porządku 

posiedzenia. 

Wobec braku uwag zapytał kto jest za przyjęciem w/w porządku posiedzenia. 

W/w porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi do protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Nikt nie zgłosił uwag, wobec czego zapytał kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniego 

posiedzenia bez odczytywania. 

Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

„Za” - 7 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów. 

Pan Przewodniczący poinformował o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia. 

Ad.2.Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa sanitarno- 

weterynaryjnego na obszarze powiatu w 2016 r. 

Pan Przewodniczący udzielił głosu panu Bogusławowi Mące – Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii. 

Pan Bogusław Mąka poinformował, iż informacja została przedstawiona na piśmie, niemniej jednak 

chciałby dodać kilka informacji Powiatowego Lekarza Weterynarii w Opatowie o stanie 
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bezpieczeństwa sanitarno – weterynaryjnego na obszarze powiatu w 2016 r.. Kontynuując dodał, że 

współpracuje z jednostkami samorządu terytorialnego, policją, prokuraturą, strażą pożarną, 

sanepidem, agencją restrukturyzacji i  modernizacji rolnictwa, inspekcją transportu drogowego, izbami 

rolniczymi, a także kołami łowieckimi. Zadania podejmowane przez Inspekcję Weterynaryjną na 

terenie powiatu, miały na celu zapewnienie bezpieczeństwa epizootycznego zwierząt hodowlanych 

i dzikich, jak również bezpieczeństwa zdrowotnego żywności pochodzenia zwierzęcego. Nadzór nad 

produkcją i obrotem pasz jest także niezbędnym elementem zadań Inspekcji Weterynaryjnej co 

pozwala w myśl zasady nadzoru od „pola do stołu” zapewnić pełne bezpieczeństwo zwierząt, jak 

i środków spożywczych pochodzenia zwierzęcego. Wszystkie te działania mają na celu przede 

wszystkim ochronę zdrowia ludzi. Następnie dodał kilka informacji nt. uboju. Nadmienił również, że 

był na posiedzeniu w innym powiecie gdzie odbyła się dyskusja dotycząca uboju, ponieważ ludzie nie 

rejestrują zwierząt i wolą je zabijać na dziko. Jest bardzo mało osób, które posiadają takie 

uprawnienia. Dodał również, iż mimo to, że nadzoruje ubój to nie posiada uprawnień ubojowca. 

W 2016 r. poddano ubojowi 200 szt. zwierząt w tym: 38 cieląt, 7 kóz, 17 owiec i 138 świń. 

Przeprowadzono 507 próbek mięsa dzików odstrzelonych na terenie powiatu opatowskiego. Podkreślił 

też, że na terenie powiatu nie ma zarejestrowanych targowisk zwierząt i punktu skupu zwierząt. 

Głos zabrał pan Starosta Bogusław Włodarczyk, który powiedział, że jeżeli komisja zleci to Zarząd 

Powiatu postara się zorganizować takie miejsca. Kontynuując dodał, że powinny być takie miejsca. 

Nadmienił również, że obecnie prowadzi rozmowy ze związkiem hodowców koni, gdyż chciałby 

stworzyć stałą bazę wystawienniczą, gdzie raz w miesiącu odbywały się sprzedaż zwierząt. 

Ponownie głos zabrał pan Bogusław Mąka, który powiedział, iż przez to, że nie ma gdzie sprzedać 

legalnie zwierząt to Inspekcja Weterynaryjna musi „przymykać na to oko”. 

 

Pan Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś pytania lub uwagi. 

O zabranie głosu poprosił pan Jacek Dwojak, który zapytał dlaczego jest mało dzików do badania. 

W odpowiedzi na powyższe pytanie pan Bogusław Mąka odpowiedział, że jest ich dużo gdyż w 2016 

r. było ich 507 szt. 

Następnie wywiązała się dyskusja w temacie szkód wyrządzonych przez dziki. 

W dalszej części posiedzenia Powiatowy Lekarz Weterynarii oznajmił, że w 2016 r. do naszego kraju 

dotarła grypa ptaków, oczywiście nie groźna dla ludzi, jednak trzeba było je zabijać i ponosić przez to 

koszty. Powiedział również, że najprawdopodobniej do Polski „przyjdzie” ASF czyli afrykański 

pomór świń. Wspomniał, że czytał artykuł pana Pejsaka (wybitny znawca chorób zakaźnych świń), 

w którym pisało, że co miesiąc ASF przesuwa się co 1km/ 1,5 km na zachód. Ogniska znajdują się ok. 

79 km od granicy Polski z Ukrainą. 

Pan Ryszard Łucki dodał, iż ASF ma przejść „dołem” kraju oraz, że polskie mięso chciało 

zainwestować kilkadziesiąt mln zł., aby odgrodzić się od Białorusi. Niestety rząd się nie zgodził. 

W w/w temacie wywiązała się krótka dyskusja pomiędzy radnymi. 

W kolejnym etapie o głos poprosił pan Wacław Rodek, który stwierdził, że sytuacja trzody chlewnej 

jest skandaliczna. Nadmienił również, iż na naszych oczach skończy się przyzagrodowy chów trzody 

chlewnej, dzięki którym ludzie mieli dochód. Pan Rodek powiedział, że gnój z małych gospodarstw 

rolnych gdzie znajduje się go ok. 5-10 l jest niezbędnym, naturalnym nawozem na pola, natomiast 

fermach jest to zagrożenie, ponieważ jest skoncentrowany w jednym miejscu. Kończąc wypowiedź 

stwierdził że jego zdaniem choroby zwierząt są rozprzestrzeniane poprzez ludzi. Stwierdził, że 

powinno się tym zająć i stworzyć targowiska, aby móc te zwierzęta sprzedać czy kupić. 
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Głos zabrał pan Bogusław Mąka, który poinformował, że w powiecie znajduje się 5 rzeźnio – masarni, 

które zostały uratowane przez pana Starostę dzięki czemu drobni rolnicy mogą jeszcze funkcjonować. 

W 2016 r. zakłady te dokonały uboju 909 szt. bydła oraz 10969 szt. trzody. 

O zabranie głosu poprosił pan Wacław Rodek, który zapytał czy jeżeli zostałby złożony wniosek, to 

czy pan Starosta zajmie się w/w sprawą. 

W odpowiedzi pan Starosta powiedział, że spróbuje przygotować jakieś propozycje. 

 

Przedmiotowy materiał stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Wobec braku uwag zapytał kto jest za przyjęciem w/w informacji. 

W/w informacja została przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu udział wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

Następnie pan Przewodniczący poinformował o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia. 

Ad.3. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Opatowskiego na lata 2017 – 2027. 

O zabranie głosu poprosił pan Starosta, który powiedział, że wprowadzane zmiany dotyczą głownie 

wprowadzanych w nich projektów inwestycyjnych. 

Pan Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania lub uwagi. 

Wobec braku pytań pan Przewodniczący poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały pytając kto jest 

za jego pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

W głosowaniu jawnym w/w projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany i stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Udział wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

„Za” - 7 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów. 

 

b) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Opatowskiego na 2017 rok. 

Pan przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos lub ma pytania. 

Wobec braku pytań pan Przewodniczący poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały pytając kto jest 

za jego pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

W głosowaniu jawnym w/w projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany i stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Udział wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

„Za” - 7 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów. 

 

c) wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na nieruchomości. 

O zabranie głosu poprosił pan Starosta, który poinformował, że trwa przebudowa szpitala, na który 

dostaliśmy dofinansowanie w kwocie 2 700 000,00 zł.. Przypomniał również, że został zwiększony 

kapitał, aby nie zaciągać kredytu. Dodał także, iż trzeba wystawić poręczenie, że będzie to 

funkcjonowało przynajmniej 5 lat, a więc został złożony formalny wniosek, aby zabezpieczenie było 

w postaci hipoteki. W ciągu roku trzeba będzie zapłacić 2 % w firmie ubezpieczeniowej tzw. 

zabezpieczenie majątku. 

Głos zabrał pan Wacław Rodek, który zapytał na co ustanowiona jest hipoteka. 
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W odpowiedzi pan Starosta powiedział, że na rzecz Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania lub uwagi. 

 

Wobec braku pytań pan Przewodniczący poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały pytając kto jest 

za jego pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

W głosowaniu jawnym w/w projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany i stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Udział wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

„Za” - 7 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów. 

 

d) przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej dla Powiatu Opatowskiego 

Głos zabrał pan Starosta, który powiedział, że wszyscy otrzymali materiały. Nadmienił, iż jeżeli ktoś 

ma pytania to poprosił kierować je do obecnej na posiedzeniu pani kierownik Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie – Katarzyny Ambryszewskiej. 

Wobec braku pytań pan Przewodniczący poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały pytając kto jest 

za jego pozytywnym zaopiniowaniem. 

 

W głosowaniu jawnym w/w projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany i stanowi 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Udział wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

„Za” - 7 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów. 

Pan Przewodniczący poinformował o przejściu do kolejnego punktu posiedzenia. 

 

Ad.4 Sprawy organizacyjne. 

O zabranie głosu poprosił pan Starosta, który poinformował radnych o Karcie Samorządności 

i  odczytał pokrótce pismo od Związku Powiatów Polskich. 

Głos zabrał pan Wacław Rodek, który stwierdził, że nie rozumie po co ma popierać tą kartę, gdyż 

informacje w niej zawarte nie weszły w życie. 

Pan Starosta poinformował, że poparcie Karty Samorządności ma zapobiec wejściu ich w życie. 

Nadmienił również, że miało być ograniczenie dwukadencyjności, miały być zabrane Urzędy Pracy 

oraz Inspektoraty Nadzoru Budowlanego i najbliższy inspektorat znajdowałby się w Starachowicach, 

dlatego uważa, że jest to ograniczenie praw mieszkańców do podejmowania działań. 

W związku z w/w tematem wywiązała się krótka dyskusja na temat Powiatowego Urzędu Pracy. 

Następnie pan Przewodniczący zapytał kto jest za pozytywną opinią w sprawie przyjęcia Karty 

Samorządności. 

W głosowaniu jawnym Karta Samorządności została pozytywnie zaopiniowana i stanowi załącznik 

nr 8 do niniejszego protokołu 

Udział wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

„Za” - 5 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 2 głosy (R.Łucki, W.Rodek). 

Ponownie głos zabrał pan Starosta, który poinformował, że wpłynęło pismo od Związku Harcerstwa 

Polskiego Chorągiew Kielecka Hufiec Opatów, w którym zwracają się z prośbą o dofinansowanie 
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wyjazdu harcerzy przynależących do naszego hufca na Ukrainę, gdzie chcą odnowić cmentarz 

w miejscowości Majdan. Kontynuując, powiedział, że dofinansowanie wynosiłby 20 000,00 zł. 

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś ma uwagi lub pytania. 

 

Wobec braku pytań pan Przewodniczący poddał pod głosowanie w/w sprawę pytając kto jest za jej 

pozytywnym zaopiniowaniem. 

W głosowaniu jawnym w/w sprawa została pozytywnie zaopiniowana i stanowi załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu. 

Udział wzięło 7 członków komisji na ogólną liczbę 8. 

„Za” -7 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów. 

Pan Przewodniczący udzielił głosu pani Ewie Masternak – Sekretarz Powiatu, która poinformowała 

w imieniu przewodniczącego rady powiatu pana Zbigniewa Wołcerza, iż Komisja Rewizyjna 

przedłożyła protokół końcowy z przeprowadzonej kontroli Szpitala Powiatowego w Opatowie. 

Kontrolę przeprowadzono na polecenie rady powiatu, zgodnie z uchwałą Nr XXIV.53.2016 Rady 

Powiatu w Opatowie z dnia 26 października 2016 r. w sprawie przeprowadzenia przez Komisję 

Rewizyjną kontroli w Szpitalu Powiatowym w Opatowie zarządzanym przez „Centrum Dializa” 

Sp. z o.o. z siedzibą w Sosnowcu. Kontrola objęła zakres: spełnienia wymogów określonych w § 2 ust. 

6 umowy dzierżawy nieruchomości, ruchomości oraz użyczenia ruchomości Nr G.II.6845.5.2015.P 

z dnia 28 lipca 2015 r., tj. kontynuacji przez Dzierżawcę świadczeń zdrowotnych w rozmiarze 

odpowiadającym zakresowi dotychczas udzielanych za pomocą przedmiotu dzierżawy świadczeń 

zdrowotnych, w szczególności w zakresie Oddziału Anestezjologii i Intensywnej Terapii; sprawdzenia 

sprawności tomografu komputerowego oraz aparatury do wykonywania badań RTG, w szczególności 

czy doszło do wymiany lampy do TK oraz skanera do RTG; ilości obsady pielęgniarskiej na 

poszczególnych Oddziałach oraz w Przychodniach Specjalistycznych i sprawdzenie jej poprawności 

z  wymogami przewidzianymi w obowiązujących przepisach prawa; ilości lekarzy świadczących 

usługi na poszczególnych Oddziałach w Szpitalu i sprawdzenie poprawności obsady z wymogami 

przewidzianymi w obowiązujących przepisach prawa; ilości pielęgniarek i lekarzy w czasie 

hospitalizacji pacjentki, która zmarła w Szpitalu w Opatowie w dniu 17 września 2016 r., zbadanie 

poprawności ich obsady zgodnie z wymogami przewidzianymi przepisami prawa; sprawdzenia 

ubezpieczenia ruchomości i nieruchomości zgodnie z wymogami wskazanymi w § 9 umowy 

dzierżawy nieruchomości, ruchomości oraz użyczenia ruchomości Nr G.II.6845.5.2015.P z dnia 

28 lipca 2015 r. Kontrolę zaplanowano do przeprowadzenia w IV kwartale 2016 roku, która 

zakończyła się w marcu br. i odbyła się w kilku etapach: 

 24.11.2016 r. przewodniczący komisji wystąpił do NFZ o przekazanie wystąpienia pokontrolnego 

dot. kontroli przeprowadzonej w Szpitalu Powiatowym w Opatowie w okresie od czerwca do 

listopada 2016 r. 

 24.11.2016 r. do Prokuratury Rejonowej w Opatowie o udostępnienie opinii biegłego 

patomorfologa w zakresie czynności sekcji zwłok zmarłego pacjenta, 

 30.12.2016 r. do NFZ o udostępnienie informacji na temat obsady lekarzy i pielęgniarek w czasie 

hospitalizacji zmarłej pacjentki, 

 30.12.2016 r. do Centrum Dializa o udostępnienie poświadczonych kserokopii tzw. paszportów 

tomografu komputerowego i tomografu do wykonania badań RTG, poświadczonych kserokopii 

harmonogramów pracy lekarzy i pielęgniarek w m-cu wrześniu, 

 02.03.2017 r. komisja udaje się na kontrolę do Szpitala Powiatowego w Opatowie w celu 

przeprowadzenia czynności związanych z sprawdzeniem urządzeń medycznych (tomograf, aparat 

RTG), harmonogramów pracy lekarzy i pielęgniarek, 

 03.04.2017 r. przekazanie protokół końcowy z przeprowadzonej kontroli Szpitala Powiatowego 

w  Opatowie do zarządu powiatu oraz przewodniczącego rady powiatu. 

Mając powyższe na uwadze, pan Przewodniczący zaprasza wszystkich radnych do zapoznania 

z wynikami kontroli, które udostępnione są w biurze rady powiatu. 
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Głos ponownie zabrał pan Starosta, który poinformował, że wpłynęło pismo od Wojewody 

Świętokrzyskiej dotyczące jego osoby o prawdopodobnym naruszeniu przepisów prawa poprzez 

łączenie funkcji radnego powiatu z funkcją radnego rady powiatowej, świętokrzyskiej izby rolniczej 

powiatu opatowskiego celem przeprowadzenia stosownego postępowania wyjaśniającego w w/w 

sprawie. Zostało przeprowadzone postepowanie w wyniku, którego Pan Przewodniczący, nie 

stwierdził naruszenia przepisów o łączeniu funkcji radnego, zaznaczając, iż działalność rolnicza jest 

wyłączona z ustawy o ograniczeniu prowadzenia działalności gospodarczej przez osoby pełniące 

funkcje publiczne. Poinformował, również że wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Świętokrzyskiego stwierdzające nieważność uchwały Rady Powiatu w  Opatowie z dnia 21 kwietnia 

2017 w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Grzegorza Gajewskiego. 

Kontynuując pan Starosta oznajmił także o wydanym zarządzeniu zastępczym wojewody 

świętokrzyskiego stwierdzającym wygaśnięcie mandatu radnego. Kolejnym elementem, który omówił 

pan Starosta było pismo od pana Zbigniewa Meduckiego w  sprawie budowy drogi S-74, które 

stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. Poprosił o  krótkie omówienie sprawy przez pana 

Wicestarostę Gustawa Saramańskiego. 

Pan Wicestarosta powiedział, że ta droga miała być już zrobiona za poprzedniej władzy, a teraz jest 

w  „zawieszeniu” i dlatego komitet sterujący, gdzie przewodniczącym jest pan Zbigniew Meducki 

poprosił, żeby samorządy zbierały podpisy popierające budowę tej drogi. Droga ta miała być 

budowana na odcinku Opatów – Kielce, a dokładnie Opatów – Jałowęsy, Jałowęsy – Cedzyna. Takie 

były plany, ale niestety są przesunięcia i najprawdopodobniej data rozpoczęcia budowy drogi 

przypadnie nie wcześniej niż około 2025 r. 

Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos. 

Wobec braku dalszych głosów pan Przewodniczący poinformował o przejściu do realizacji ostatniego 

punktu posiedzenia. 

 

Ad. 4 Zamknięcie posiedzenia. 

Pan Przewodniczący podziękował osobom za przybycie i zamknął posiedzenie komisji rolnictwa, 

ochrony środowiska, dróg i transportu. 

Na tym posiedzenie zakończono (godz. 13:30). 

 

Protokołowała: 

Karolina Hamera 

Przewodniczący Komisji rolnictwa, ochrony 

 środowiska, dróg i transportu 

Alfred Skura 

 

 

 


